



Textile & Leather & Shoes & Bag Products Recall Notifications-2023 report 02

In order to protect the legitimate rights and interests of consumers, countries such as the European Union, the United States, Canada and Australia have established special early warning and notification mechanisms to notify substandard products. CTT summarizes the notification information related to textile & leather & shoes & bag products in the second quarter of 2023. During this period, the European Union announced 114 notified cases, the United States announced 10 notified cases, Canada announced 2 notified cases, and Australia announced 2 notified cases, for a total of 128 cases. Among the countries of origin involved, including China, Italy, Turkey, India, Poland, Greece and so on, among which 25 cases were related to China, accounting for 20%; The types of risks involved in the recalled products include: rope straps cause injury & strangulation hazard, flammable burn hazard, chemical hazard, small parts choking hazard, etc. More details are as follows:

EU Market RAPEX:

Risk	Regulation / Standard	Notification count	Products
Rope straps cause injury & strangulation hazard	GPSD、EN 14682	91	Children's hoodie、Children's dress、Children's sweatshirt、Children's trousers、Children's bikini、Children's jacket、Children's sweatpants、Gilet with hood、Children's sports outfit、Babie's hat、Children's tracksuit、Children's bonnet、Clothing set
Chemical hazard (Chromium (VI)、DEHP、DBP、Azo-dyes、Cadmium)	REACH	17	Chromium (VI): Gloves、Women's shoes、Belt、Leather slippers、Sandals。DEHP: Cosmetic bag、Rain boots、Plastic bag、Children's shoes。DBP: Rain boots。Azo-dyes: Balaclava。Cadmium: Rain boots
Fall injury hazard	GPSD	1	Children's shoes
Small parts choking hazard	GPSD、EN 71-1	7	Babies' dress、Babie's hat、Children's sweater、Children's shoes、Children's hat
Puncture injury hazard	GPSD	1	Babies' dress (With brooch)

United States Market CPSC:

Risk	Regulation / Standard	Notification count	Products
Burn hazard	16 CFR 1615/1616	9	Pajamas and nightdresses、Children's one-piece and two-piece pajama sets、Children's white robes、Children's robes、Children's sleepwear、Children's bathrobes、Children's nightgowns
Fall injury hazard	CPSC	1	In-line skates

Canadian Market PHAC:

Risk	Regulation / Standard	Notification count	Products
Rope straps cause injury & strangulation hazard	CCPSA	1	Children's hoodie
Burn hazard	SOR/2016-169	1	Children's sleepwear

Australian Market ACCC:

Risk	Regulation / Standard	Notification count	Products
Small parts choking hazard	ACCC	2	Boy's shirt、Girl's dungarees

Consumer Testing Technology Co., Ltd.

 E-mail: enquiry@cttlab.com <http://www.cttlab.com>
Guangdong

 (Dongguan/Shenzhen/Huizhou/Guangzhou/Zhongshan)
 TEL: +86(0)769-8898 9888-884

Zhejiang

 (Yiwu/Ningbo)
 TEL: 0579-8998 6543

Fujian

 (Quanzhou/Xiamen)
 TEL: 0595-6809 9099

Hong Kong

TEL: +852 9319 8131

Taiwan

 TEL: +886-0905-989-569
 E-mail: tw@cttlab.com
Vietnam

 TEL: +84 024 3928 8688
 E-mail: vn@cttlab.com
Austria

 TEL: +43 699 1000 3888
 E-mail: eu@cttlab.com
USA

 TEL: +1 562 470 7215
 E-mail: info@act-lab.com



Textile & Leather & Shoes & Bag Products Recall Notifications-2023 report 02

Some typical cases are as follows:



Product: Babie's hat **Country of origin:** Poland **Alert submitted by:** Romania
Risk type: The product has long functional cords in the neck area. These cords can become trapped during various activities of a child, leading to strangulation. Small parts (stones) can easily detach. A small child may put them in the mouth and choke.
Measures ordered: Withdrawal of the product from the market.



Product: Babies' dress **Country of origin:** Unknown **Alert submitted by:** Romania
Risk type: The small decorative elements (stones) can easily be detached from the product. A small child may put them in the mouth and choke on them. The safety pin on the brooch easily opens and can cause eye or skin injuries.
Measures ordered: Withdrawal of the product from the market.



Product: Children's hoodie **Country of origin:** Italy **Alert submitted by:** Belgium
Risk type: The product has long functional cords with free ends in the neck area. These cords can become trapped during various activities of a child, leading to strangulation.
Measures ordered: Recall of the product from end users.



Product: Children's trousers **Country of origin:** Italy **Alert submitted by:** Italy
Risk type: The trousers have a long drawstring to be tied at the waist area. It can become trapped during various activities of a child, leading to injuries.
Measures ordered: Withdrawal of the product from the market.



Product: Children's sleepwear **Country of origin:** China **Alert submitted by:** United States
Risk type: The recalled children's sleepwear fails to meet the federal flammability standards for children's sleepwear, posing a risk of burn injuries to children.
Measures ordered: Consumers should immediately take the recalled sleepwear garments away from children, stop using them and contact Taizhou Jiawang Trading Co. LTD for a full refund.



Textile & Leather & Shoes & Bag Products Recall Notifications-2023 report 02



Product: Children's shoes **Country of origin:** China **Alert submitted by:** Ireland
Risk type: The velcro on the shoe may fail causing the strap to become undone, creating a tripping hazard for children. A child may fall and suffer injuries.
Measures ordered: Recall of the product from end users.



Product: Women's shoes **Country of origin:** China **Alert submitted by:** Italy
Risk type: The shoes have an excessive concentration of Chromium (VI) (measured value: 3.8 mg/kg). Chromium (VI) is sensitising, can trigger allergic reactions and can cause cancer.
Measures ordered: Import rejected at border.



Product: Rain boots **Country of origin:** Unknown **Alert submitted by:** Sweden
Risk type: The product has an excessive concentration of cadmium, bis(2-ethylhexyl) phthalate (DEHP) and dibutyl phthalate (DBP) (measured values: 0.038%, 16% and 29% by weight, respectively). Cadmium is harmful to human health because it accumulates in the body, can damage the kidneys and bones, and it may cause cancer. These phthalates may harm the health by possibly causing damage to the reproductive system.
Measures ordered: Import rejected at border.



Product: Plastic bag **Country of origin:** Unknown **Alert submitted by:** Sweden
Risk type: The plastic material of the product has an excessive amount of bis(2-ethylhexyl) phthalate (DEHP) (measured values up to 19% by weight). This phthalate may harm the health of children, possibly causing damage to their reproductive systems.
Measures ordered: Removal of this product listing by the online marketplace.



Product: Boy's shirt **Country of origin:** Unknown **Alert submitted by:** Australia
Risk type: The buttons on the front of the shirt are not adequately attached and may come off the shirt. There is a risk of choking or suffocation in young children, leading to severe injury or death if a button detaches and is ingested.
Measures ordered: Consumers should immediately stop using the shirt and return it to ZARA to receive a full refund of the purchase price.

Different markets have different requirements for textiles & leather & shoes & bag products. Therefore, it is particularly important to understand the requirements of export markets for products, especially for children's products, and to design and produce in strict accordance with relevant regulations and standards. Avoid the risk of recalls or claims due to product quality issues.

Referenced web:

- <https://www.cpsc.gov/Recalls/?Page=1>
- [Advanced search - Recalls, advisories and safety alerts - Canada.ca](https://www.advancedsearch.ca/Recalls)
- http://ec.europa.eu/consumers/consumers_safety/safety_products/rapex/alerts/
- <https://www.productsafety.gov.au/recalls>

Remark: All pictures above are selected from the referenced web.

Consumer Testing Technology Co., Ltd.

E-mail: enquiry@cttlab.com <http://www.cttlab.com>

Guangdong

(Dongguan/Shezhen/Huizhou/Guangzhou/Zhongshan)
 TEL: +86(0)769-8898 9888-884

Zhejiang

(Yiwu/Ningbo)
 TEL: 0579-8998 6543

Fujian

(Quanzhou/Xiamen)
 TEL: 0595-6809 9099

Hong Kong

TEL: +852 9319 8131

Taiwan

TEL: +886-0905-989-569
 E-mail: tw@cttlab.com

Vietnam

TEL: +84 024 3928 8688
 E-mail: vn@cttlab.com

Austria

TEL: +43 699 1000 3888
 E-mail: eu@cttlab.com

USA

TEL: +1 562 470 7215
 E-mail: info@act-lab.com



纺织和皮革鞋包类产品召回通报预警—2023年第2期

为了保障消费者的合法权益，欧盟、美国、加拿大和澳大利亚等国家建立了专门的预警通报机制，对不合格产品进行通报。CTT总结了2023年第二季度纺织和皮革鞋包类产品的通报信息。在该期间，欧盟公布通报案例114例，美国公布通报案例10例，加拿大公布通报案例2例，澳大利亚公布通报案例2例，共128例。所涉及的原产国，包括中国、意大利、土耳其、印度、波兰和希腊等，其中与中国相关的有25例，占20%；所涉及的召回产品风险类型，包括：绳带引起受伤&绞勒危害、易燃烧伤危害、有害化学物质超标危害、小部件窒息危害等。更多详情如下：

欧盟 RAPEX:

风险类型	违反法规/标准	通报数量	涉及产品大类
绳带引起受伤&绞勒危害	GPSD、EN 14682	91	儿童连帽衫、儿童连衣裙、儿童运动衫、儿童短裤&长裤、儿童比基尼、儿童夹克衫、儿童运动裤、儿童连帽马甲、儿童运动套装、婴儿帽、儿童运动服、儿童帽、儿童套装
有害化学物质超标危害 (六价铬、DEHP、DBP、偶氮染料、镉)	REACH	17	六价铬：皮手套、女鞋、皮带、皮拖鞋、凉鞋 DEHP：化妆包、雨靴、塑料包、儿童鞋 DBP：雨靴 偶氮染料：巴拉克拉法帽 镉：雨靴
跌倒受伤危害	GPSD	1	儿童鞋
小部件窒息危害	GPSD、EN 71-1	7	婴儿连衣裙、婴儿帽、儿童毛衣、儿童鞋、儿童帽
穿刺受伤危害	GPSD	1	婴儿连衣裙（带有胸针）

美国 CPSC:

风险类型	违反法规/标准	通报数量	涉及产品大类
易燃烧伤危害	16 CFR 1615/1616	9	儿童睡衣裤&睡裙、儿童一件式&两件式睡衣套装、儿童长袍、儿童浴袍
跌倒受伤危害	CPSC	1	轮滑鞋

加拿大 PHAC:

风险类型	违反法规/标准	通报数量	涉及产品大类
绳带引起受伤&绞勒危害	CCPSA	1	儿童连帽衫
易燃烧伤危害	SOR/2016-169	1	儿童睡衣

澳大利亚 ACCC:

风险类型	违反法规/标准	通报数量	涉及产品大类
小部件窒息危害	ACCC	2	男童衬衫、女童工装裤

中鼎检测技术有限公司

E-mail: enquiry@cttlab.com <http://www.cttlab.com>

广东 (东莞、深圳、惠州、广州、中山)
TEL: +86(0)769-8898 9888-884

浙江 (义乌、宁波)
TEL: 0579-8998 6543

福建 (泉州、厦门)
TEL: 0595-6809 9099

香港
TEL: +852 9319 8131

台湾
TEL: +886-0905-989-569
E-mail: tw@cttlab.com

越南
TEL: +84 024 3928 8688
E-mail: vn@cttlab.com

奥地利
TEL: +43 699 1000 3888
E-mail: eu@cttlab.com

美国
TEL: +1 562 470 7215
E-mail: info@act-lab.com



纺织和皮革鞋包类产品召回通报预警—2023年第2期

部分典型案例如下:



产品: 婴儿帽 原产国: 波兰 通告国: 罗马尼亚
 风险描述: 该产品在颈部有长功能线, 这些绳索可能会让孩子在各种活动中被卡住, 导致窒息; 帽上小钻石很容易脱落, 小孩子可能会把它们放进嘴里吞咽, 导致窒息。
 采取措施: 产品从市场上撤回。



产品: 婴儿连衣裙 原产国: 未知 通告国: 罗马尼亚
 风险描述: 小钻石可以很容易地从产品上分离出来, 小孩子可能会把它们放进嘴里吞咽, 导致窒息; 胸针上的安全别针很容易打开, 会刺伤小孩子的眼睛或皮肤。
 采取措施: 产品从市场上撤回。



产品: 儿童连帽衫 原产国: 意大利 通告国: 比利时
 风险描述: 该产品具有长功能线, 在颈部区域有自由末端, 这些绳索可能会让孩子在各种活动中被卡住, 导致窒息。
 采取措施: 从最终用户处召回产品。



产品: 儿童短裤 原产国: 意大利 通告国: 意大利
 风险描述: 裤子有一根长抽绳, 系在腰部, 可能会让儿童在各种活动中被困住, 导致受伤。
 采取措施: 产品从市场上撤回。



产品: 儿童睡衣 原产国: 中国 通告国: 美国
 风险描述: 被召回的儿童睡衣不符合联邦儿童睡衣易燃性标准, 有可能导致儿童烧伤。
 采取措施: 消费者应立即将召回的睡衣远离儿童, 停止使用, 并联系进口商公司要求全额退款。

中鼎检测技术有限公司

E-mail: enquiry@cttlab.com <http://www.cttlab.com>

广东 (东莞、深圳、惠州、广州、中山)
 TEL: +86(0)769-8898 9888-884

浙江 (义乌、宁波)
 TEL: 0579-8998 6543

福建 (泉州、厦门)
 TEL: 0595-6809 9099

香港
 TEL: +852 9319 8131

台湾
 TEL: +886-0905-989-569
 E-mail: tw@cttlab.com

越南
 TEL: +84 024 3928 8688
 E-mail: vn@cttlab.com

奥地利
 TEL: +43 699 1000 3888
 E-mail: eu@cttlab.com

美国
 TEL: +1 562 470 7215
 E-mail: info@act-lab.com



纺织和皮革鞋包类产品召回通报预警—2023年第2期



产品： 儿童鞋 原产国：中国 通告国：爱尔兰
 风险描述： 鞋子上的魔术贴可能会失效，导致鞋带松开，给孩子们带来绊倒摔伤的危险。
 采取措施： 从最终用户处召回产品。



产品： 女鞋 原产国：中国 通告国：意大利
 风险描述： 鞋子的六价铬浓度过高（测量值：3.8 mg/kg），六价铬具有致敏性，可引发过敏反应并可致癌。
 采取措施： 边境拒绝进口。



产品： 雨靴 原产国：未知 通告国：瑞典
 风险描述： 该产品镉、邻苯二甲酸二(2-乙基己基)酯(DEHP)和邻苯二甲酸二丁酯(DBP)浓度超标（测量值分别为0.038%、16%和29%(重量计)）；镉会在人体内积聚，损害肾脏和骨骼，并可能导致癌症；邻苯二甲酸盐可能会对生殖系统造成损害。
 采取措施： 边境拒绝进口。



产品： 塑料包 原产国：未知 通告国：瑞典
 风险描述： 该产品的塑料材料含有过量的邻苯二甲酸二酯(2-乙基己基)(DEHP)(测量值高达重量的19%)。这种邻苯二甲酸盐可能危害儿童的健康，会对他们的生殖系统造成损害。
 采取措施： 在线市场删除此产品列表。



产品： 男童衬衫 原产国：未知 通告国：澳大利亚
 风险描述： 衬衫前面的纽扣牢固性不够，可能会从衬衫上掉下来，如果纽扣脱落并被幼童误食，会有窒息的危险，从而导致严重伤害或死亡。
 采取措施： 消费者应立即停止使用该衬衫，并将其退回销售方公司，以获得全额退款。

各个市场对于纺织品及皮革鞋包类产品的要求不尽相同，因此，了解出口市场对产品的要求，尤其是儿童产品的要求，并严格按照相关法规和标准进行设计和生产则显得尤为重要，避免因产品质量问题而导致召回或产生索赔的风险。

参考网站：

- <https://www.cpsc.gov/Recalls/?Page=1>
- [Advanced search – Recalls, advisories and safety alerts – Canada.ca](https://www.advancedsearch.ca/Recalls_advisories_and_safety_alerts)
- http://ec.europa.eu/consumers/consumers_safety/safety_products/rapex/alerts/
- <https://www.productsafety.gov.au/recalls>

备注：以上图片均来自以上参考网站。

中鼎检测技术有限公司

E-mail: enquiry@cttlab.com <http://www.cttlab.com>

广东 (东莞、深圳、惠州、广州、中山)
 TEL: +86(0)769-8898 9888-884

浙江 (义乌、宁波)
 TEL: 0579-8998 6543

福建 (泉州、厦门)
 TEL: 0595-6809 9099

香港
 TEL: +852 9319 8131

台湾
 TEL: +886-0905-989-569
 E-mail: tw@cttlab.com

越南
 TEL: +84 024 3928 8688
 E-mail: vn@cttlab.com

奥地利
 TEL: +43 699 1000 3888
 E-mail: eu@cttlab.com

美国
 TEL: +1 562 470 7215
 E-mail: info@act-lab.com